

رابطة خريجي ميبي

MEPI Alumni Connection

Ahed Jamaoui, Pathways Foundation

Leaders for Democracy Fellowship (LDF) 2018

Hello, my friends, I am going to introduce myself today as a candidate for the MEPI Alumni of Year Award 2019. My name is Ahed Jamaoui from Tunisia, and I am an alumna of the Leaders for Democracy Fellowship -Lebanon 2018.

When I was asked to send a video or motivational letter to motivate MEPI alumni to vote for me, I did not know which topics I should talk about, and I did not know how I could convince people like you to vote for me! Should I tell you about my achievements, or the challenges and the issues that I addressed in the MENA region, or about the projects that I will implement if you vote for me to win this award? Honestly, I did not find any of these topics motivating enough compared to talking about the path we have all chosen, which is to belong to this beautiful family, the family of MEPI alumni.

I believe that we all followed a non-classic and unusual path. A path that others around us will consider a kind of madness. And it's always confusing to people how we introduce ourselves as success people according to our communities' traditions and culture. Imagine your mother in a family event being asked by a relative: What does your son/daughter do? The answer will be shaky like "OK! Mmmm A civil society activist" I believe If I were a doctor, an engineer, a manager of a company or a government employee, my mother would not feel this embarrassment and she would answer this question with confidence.

We sometimes find it difficult to answer this question and we cannot determine exactly what we are doing! But in fact, what we do is much more than what we can categorize or define, we are leaders in our communities by making positive impact and real change.

Choosing this path costs, us a lot of effort, time, thinking, and work to develop our capabilities and ideas but it makes our journey enjoyable and useful. It also makes us have an effect and leave our mark wherever we are.

You do not need motivational speech to vote for me because each one of you has a motivational story that would motivate all young people in our region. Let's work together to achieve our goals through joint action and networking. I will always, whether I win or not, be available to help any one of you in my fields of expertise to offer the best and peace in our countries. Be leaders and be friends wherever we are.

عهد جمعاوي، مؤسسة مسارات

برنامج زمالة رواد الديمقراطية 2018

مرحبا أصدقائي، أقدم لكم اليوم نفسي كمرشحة لجائزة خريجي ميبي 2019. أنا عهد جمعاوي من تونس خريجة برنامج زمالة رواد الديمقراطية – لبنان 2018.

حين طلب مني إرسال فيديو أو خطاب تحفيزي لحث خريجي ميبي للتصويت لي لم أعرف أيّ المواضيع التي يمكن أن أحدثكم عنها .. لم أعرف كيف يمكن لي أن أحثّ أشخاص مثلكم للتصويت لي .. هل أخبركم عن انجازاتي؟؟ أم عن التحديات التي أعالجها في منطقة شمال افريقيا والشرق الأوسط؟؟ أم عن أهم المشاريع التي يمكن أن ترى النور إذا منحني تصويتكم فرصة الفوز بهذه الجائزة؟؟ لم أجد أيّ من هذه المواضيع محفز أمام الحديث عن الطريق التي اخترناها جميعا من ننتمي إلى هذه العائلة الجميلة، عائلة خريجي ميبي. نحن جميعا سلطنا طريقا غير كلاسيكية، وغير اعتيادية .. طريقا سيراهنا من حولنا ضربا من الجنون، طريقا غير صالحة أو ليس لها جدوى .. أو ربما ليست الطريق الأمثل لتقديمنا كقصص نجاح مجتمعية حسب تقاليد ونواميس مجتمعاتنا الكلاسيكية. فتخيّل أمك في محفل عائلي يسألها أحد الأقارب:

- وماذا يعمل ابنك/ابنتك؟

- والله .. امم ... ناشط بالمجتمع المدني

ماذا لو كنت طبيبا أو مهندسا أو مديرا بشركة أو موظفا حكوميا، لن تشعر والدتك بهذا الاحراج وهي تجيب عن هذا السؤال .. نحن أحيانا نجد صعوبة في الإجابة عنه فلا نستطيع تحديد ما نقوم به بالضبط.

ما نقوم به أصدقائي هو أكبر بكثير من أن نصنّفه أو نعرّفه، نحن قادة في مجتمعاتنا نقودها إلى الأفضل من خلال تحقيق الأثر الإيجابي والتغيير الحقيقي، اختيار هذا الطريق يكلفنا الكثير من الجهد والوقت والتفكير والعمل على تطوير قدراتنا وأفكارنا لكنه يجعل رحلتنا ممتعة ومفيدة ويجعلنا لا نمرّ مرور الكرام والسلام بل نمرّ ونترك بصمة أينما حللنا.

أتم لا تحتاجون لخطاب تحفيزي للتصويت لي لأن كل قصة من قصصكم هي خطاب تحفيزي لكل شباب منطقتنا، لنعمل معا على تحقيق أهدافنا من خلال العمل المشترك والتشبيك. سأكون دائما سواء فزت أو لا تحت أمركم لأساعد أي منكم في مجالات تخصصي لنقدّم الأفضل وليعم السلام في بلداننا.

دمتم قادة ودامت صداقتنا أينما كنا.

